

2. Bodies for which travelling expenses will be paid :

(a) General Assembly : five representatives of each Member;

(b) Commissions of the Economic and Social Council to which representatives are nominated by Governments in consultation with the Secretary-General and subsequently confirmed by the Council.

3. Bodies for which no travelling expenses or subsistence allowances will be paid :

(a) Security Council;

(b) Economic and Social Council;

(c) Trusteeship Council;

(d) Atomic Energy Commission;

(e) Commission for Conventional Armaments;

(f) Interim Committee of the General Assembly;

(g) Special conferences to which Governments are invited to send representatives;

(h) Regional economic commissions.

232 (III). Organization of a United Nations postal administration

The General Assembly

1. *Takes note* of the report¹ of the Secretary-General on the question of a United Nations postal administration and of the report² thereon of the Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions;

2. *Approves* in principle the idea of establishing a United Nations postal administration;

3. *Invites* the assistance of the Universal Postal Union in attaining this objective;

4. *Authorizes* the Secretary-General to conclude arrangements with various Governments, beginning with the Governments of those countries in which the main United Nations offices are situated, for the issue of special or over-printed postage stamps, subject to the provisions that :

(a) Words, designs and face values of such issues shall be approved by the Secretary-General;

(b) No arrangements entered into under this paragraph shall involve financial loss to the United Nations;

5. *Requests* the Secretary-General to pursue the inquiries and negotiations which he has already initiated and to present a report to the next regular session of the General Assembly.

*Hundred and fiftieth plenary meeting,
8 October 1948.*

¹ See document A/655.

² See document A/663.

2. Organes pour lesquels les frais de voyage seront payés :

a) Assemblée générale : cinq représentants de chacun des États Membres;

b) Commissions du Conseil économique et social pour lesquelles les Gouvernements, après s'être concertés avec le Secrétaire général, désignent leurs représentants, dont le Conseil confirme ensuite les pouvoirs.

3. Organes pour lesquels il ne sera payé ni frais de voyage, ni indemnités de subsistance :

a) Conseil de sécurité;

b) Conseil économique et social;

c) Conseil de tutelle;

d) Commission de l'énergie atomique;

e) Commission des armements de type classique;

f) Commission intérimaire de l'Assemblée générale;

g) Conférences spéciales auxquelles on invite les Gouvernements à envoyer des représentants;

h) Commissions économiques régionales.

232 (III). Organisation d'une administration postale des Nations Unies

L'Assemblée générale

1. *Prend acte* du rapport¹ du Secrétaire général concernant la question d'une administration postale des Nations Unies ainsi que du rapport² du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires relatif à la même question;

2. *Est d'accord* en principe avec l'idée d'établir une administration postale des Nations Unies;

3. *Fait appel*, à cette fin, au concours de l'Union postale universelle;

4. *Autorise* le Secrétaire général à conclure, en vue de l'émission de timbres-poste spéciaux ou à surcharge, des accords avec divers Gouvernements et, notamment, en premier lieu, avec ceux des pays sur le territoire desquels se trouvent les bureaux principaux des Nations Unies, sous réserve que :

a) Le Secrétaire général approuve les libellés, vignettes et valeurs nominales de ces émissions;

b) Qu'aucun accord conclu en vertu du présent paragraphe n'entraîne de perte financière pour les Nations Unies;

5. *Invite* le Secrétaire général à poursuivre les recherches et les négociations entreprises, et à faire rapport à la prochaine session ordinaire de l'Assemblée générale.

*Cent-cinquantième séance plénière,
le 8 octobre 1948.*

¹ Voir le document A/655.

² Voir le document A/663.